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KERESZTÉNYDEMOKRATA NÉPPÁRT
ORSZÁGGY ŰLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli Kérdés
Dr. Szili Katalin
Az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

A Házszabály 94. § alapján felvilágosítás kérése céljából Hogyan kívánja elérni, hogy az
építési és bontási hulladék újra felhasználására kerüljön? címmel írásbeli kérdést kívánok
feltenni Szabó Imre környezetvédelmi és vízügyi miniszter úrnak . Válaszát írásban várom .

Tisztelt Miniszter úr !

Az építkezések és épületek bontása során keletkezett hulladékot hazánkban rendszerint
hulladéklerakóban helyezik el . Mennyiségük becslések szerint 700-800 ezer tonna évente,
újrahasznosításuk aránya jelenleg alig éri el a 10%-ot! Az uniós irányelvek el ő írásai alapján
2008-ra az építési hulladékok tekintetében is az 50 százalékos újrahasznosítási arányt kellet t
volna elérni .

Iránymutatónak kell tekinteni a német és a holland példát, ahol az épít ő iparból származó
hulladék 70-80%-át újrahasznosítják. A beruházó érdektelensége esetén közmunkásokat
irányítanak az építkezésre, hogy az építtető költségén válogassák szét a hulladékot .
A bontást lépcsőzetesen célszer ű végezni, így az ésszerű osztályozás segítségével könnyen
átlátható a keletkező hulladékmennyiség :
1. az újrafelhasználható, értékesíthető alkotórészek leszerelése (pl .: nyílászárók,
épületgépészeti elemek) ,
2. azon újrahasznosítható anyagok vagy veszélyes hulladékok eltávolítása, amelyek ne m
kapcsolódnak szervesen az építményhez (pl . : azbeszt tartalmú tetőhéjazat, csővezetékek) ,
3. az építményhez szervesen kapcsolódó újrahasznosítható anyagok vagy veszélyes hulladéko k
eltávolítása (pl . : ajtótokok, h őszigetelő anyagok) ,
4. az építmény teherhordó szerkezetének lebontása,
5. a teherhordó szerkezet részét képz ő , de a szerkezet meghatározó anyagától eltér ő kezelés t
igénylő hulladékok kinyerése ,
6. a talajszint alatti építményrészek elbontása, a szükséges földmennyiség kiemelése .

Hogyan kívánják elérni, hogy az építési és bontási hulladék Magyarországon se kerüljön a
hulladék-lerakóhelyekre, hanem újra felhasználására kerüljön ?

Várom megtisztel ő válaszát .

Budapest, 2009 . augusztus 19 .
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